
strana 1Září 2021 Vracovský zpravodajVracovský
zpravodaj

   3/2021
Čtvrtletník pro občany a přátele Vracova - cena 5 Kč

Z MĚSTA str. 2

Z MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY str. 12 

NAPSALI JSTE NÁM str. 13 

ZE SPORTU str. 17

 

Žáci MZŠ Vracov mají tři nové odborné učebny



strana 2 Září 2021Vracovský zpravodaj

Slovo starosty

Zasedání RADY MĚSTA VRACOVA
Anonymizováno dle zák. č. 110/2019 Sb., o zpracování osobních údajů.

Výpis ze zasedání Rady města Vracova,
která zasedala 5 x ve dnech 24. 6. 2021 až 6. 9. 2021 a mimo jiné projednala/schválila:

Z MĚSTAZ MĚSTA

Vážení spoluobčané, Vracovjáci,
dovolte několik slov k aktuálnímu dění v našem městě.
Dne 1. září nastoupily naše děti do školy. Všichni věříme, že 

se nebude opakovat loňský školní rok a žáci budou bez uzavření 
školu navštěvovat. Je možné, že nějaká dílčí omezení budou pokra-
čovat, proto prosím rodiče o toleranci a pochopení. 

Ve stejný den byl zahájen provoz v půdní vestavbě, kde vznik-
ly tři nové učebny včetně zázemí. Celkové náklady převýšily 
30 mil Kč. Poskytovatel dotace stanovil velmi přísné podmínky 
čerpání fi nančních prostředků, včetně šibeničního termínu stav-
by. Od výběrového řízení po ukončení prací a  předání stavby 
uplynul pouze jeden rok a dva měsíce.

Rád bych touto cestou poděkoval všem, kteří se na zdárném prů-
běhu podíleli. Od bývalého vedení Masarykovy základní školy v čele 
s Mgr. Zdeňkem Hlavsou, kteří zpracovali žádost o dotaci, po sou-
časného pana ředitele Mgr. Bronislava Chovance a jeho kolektiv, kte-
ří skvěle organizačně zvládli provoz školy během stavebních prací.

Děkuji investičnímu oddělení MěÚ Vracov Ing. Petru Lo-
praisovi a Bc. Heleně Bukovské. Jejich činnost výrazně pomohla 
s plněním termínu a nehrozilo vrácení dotace při nedodržení ter-
mínu, nebo nesplnění náročných podmínek.

Také děkuji stavební společnosti MSO za kvalitně odvedenou 
práci a splnění termínu dokončení stavby.

Jsem velmi rád, že dotace, kterou město Vracov získalo, bude 
sloužit našim dětem a přispěje k dalšímu zkvalitnění výuky.

Díky všem.

Jednou z nejčastějších otázek, kterou Vy občané kladete ve-
dení města, je termín zahájení stavby prodejny potravin a ob-
chodního centra. V současné době měla Rada města po všech 
potřebných projednáních zveřejňovat záměr prodeje pozemků 
pro stavbu. Bohužel jeden občan podal u  MěÚ Kyjov, odbor 
životního prostředí a územního plánování připomínku na do-
pravní obslužnost této lokality.

Ředitelství silnic a dálnic ČR, pobočka Brno, na jednání v této 
věci, vzneslo požadavek na vybudování křižovatky na silnici I/54 
v  místě obchodní zóny včetně odbočení ze silnice I/54 vpravo 
směrem na Vlkoš z důvodu, aby při případném zprovoznění prů-

myslové zóny před farmou VSV, nebyl již nutný zásah do silnice 
I/54. Nyní se zpracovává studie, včetně posunutí označení města 
a řešení zpomalovacích prvků.

Jsem velmi potěšen, že předkladateli námitky leží na srd-
ci bezpečnost spoluobčanů stejně jako vedení města. Jediné, co 
vadí, že se pod různými záminkami snaží oddálit stavbu objektů, 
které mohou rozšířit služby Vám občanům města, jichž se ve Vra-
cově nedostává (masna, drogerie, zelenina, obuv a jiné).

Každý z nás má mít možnost výběru, kde nakupuje, za před-
pokladu, že tento výběr existuje. S konkurencí se bojuje kvalitou 
a cenou, nikoli obstrukcemi.

Jaromír Repík, starosta

Rada města Vracova
• souhlasila s  vyhlášením výběrového řízení na podlimitní 

veřejnou zakázku „Technická a  dopravní infrastruktura Ol-
šíčka, Vracov“ a  jmenovala tříčlennou komisi pro výběrové 
řízení pro podlimitní veřejnou zakázku „Technická a doprav-
ní infrastruktura Olšíčka, Vracov“ ve složení starosta Jaro-
mír Repík, místostarosta Petr Fridrich a radní Mgr. Zdeněk 
Hlavsa (náhradníci: Ing. Petr Loprais, Bc. Helena Bukovská, 
Ing. Ludmila Polešovská, Ing. Jan Martinek a Martin Lunda) 
a  schválila zadávací dokumentaci k  podlimitní veřejné za-

kázce „Technická a dopravní infrastruktura Olšíčka, Vracov“ 
a návrh smlouvy o dílo do zadávací dokumentace včetně výše 
smluvních pokut a výše úroků z prodlení, to vše v předlože-
ném znění dle přílohy, kterou tvoří zadávací dokumentace 
včetně návrhu smlouvy 

• schválila provoz letního kina na náměstí Míru ve Vracově 
v době od 25. 6. 2021 do 31. 8. 2021

• schválila uzavření smlouvy o poskytnutí dotace z  rozpočtu 
Jihomoravského kraje ve výši 65 000 Kč na „Pořízení věcných 
prostředků požární ochrany“ na základě dotačního progra-
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Veřejná zasedání ZASTUPITELSTVA MĚSTA VRACOVA
Anonymizováno dle zák. č. 110/2019 Sb., o ochraně osobních údajů.

Výpis ze zasedání Zastupitelstva města Vracova, 
které zasedalo dne 8. 7. 2021 a mimo jiné projednalo/schválilo:

mu „Podpora jednotek sborů dobrovolných hasičů obcí Jiho-
moravského kraje pro rok 2021“, evidovaného pod č.j. JMK 
071223/21/OKH. Poskytnutí dotace je v souladu se zákonem 
č. 129/2000 Sb., o krajích (krajské zřízení), ve znění pozděj-
ších předpisů a se zákonem č. 250/2000 Sb., o rozpočtových 
pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů 

• schválila žádost Sboru dobrovolných hasičů Vracov (dále jen 
„SDH Vracov“), IČ 63455986, se sídlem 696 42 Vracov, Vy-
pálená 1613, o bezplatný pronájem travnatého prostoru před 
radnicí a zapůjčení věcných prostředků dle žádosti k oslavám 
140 let fungování SDH Vracov. Oslavy se budou konat ve 
dnech 3. – 5. 9. 2021 

• souhlasila s vyhlášením výběrového řízení na podlimitní ve-
řejnou zakázku „Technická infrastruktura náměstí, Vracov – 
I. etapa“ a jmenovala tříčlennou komisi pro výběrové řízení 
pro podlimitní veřejnou zakázku „Technická infrastruktura 
náměstí, Vracov – I. etapa“ ve složení Jaromír Repík, Petr Frid-
rich a Mgr. Zdeněk Hlavsa (náhradníci: Ing. Jan Martinek, Ing. 
Ludmila Polešovská a Bc. Helena Bukovská) a schválila zadá-
vací dokumentaci k podlimitní veřejné zakázce „Technická in-
frastruktura náměstí, Vracov – I. etapa“ a návrh smlouvy o dílo 
do zadávací dokumentace včetně výše smluvních pokut a výše 
úroků z prodlení, to vše v předloženém znění dle přílohy, kte-
rou tvoří zadávací dokumentace včetně návrhu smlouvy 

• souhlasila s  vyhlášením výběrového řízení na veřejnou za-
kázku malého rozsahu „Oprava venkovní fasády a okapových 
chodníků na schodišti a spojovacím krčku do bytů čp. 1335 
ve Vracově“ a jmenovala tříčlennou komisi pro výběrové ří-
zení pro veřejnou zakázku malého rozsahu „Oprava venkovní 
fasády a okapových chodníků na schodišti a spojovacím krč-
ku do bytů čp. 1335 ve Vracově“ ve složení Ing. Petr Loprais, 
Mgr. Zdeněk Hlavsa a Petr Fridrich (náhradníci: Jaromír Re-
pík, Ing. Jan Martinek a Ing. Ludmila Polešovská) a souhlasila 
s oslovením tří dodavatelských fi rem

• souhlasila s  vyhlášením výběrového řízení na veřejnou za-
kázku malého rozsahu „Rekonstrukce sociálního zázemí ve 
dvou bytech Domu s pečovatelskou službou čp. 1590 ve Vra-
cově a v přízemí objektu radnice čp. 202 ve Vracově“ a jme-
novala tříčlennou komisi pro výběrové řízení pro veřejnou 
zakázku malého rozsahu „Rekonstrukce sociálního zázemí 
ve dvou bytech Domu s  pečovatelskou službou čp. 1590 ve 
Vracově a v přízemí objektu radnice čp. 202 ve Vracově“ ve 

složení Ing. Petr Loprais, Mgr. Zdeněk Hlavsa a Petr Fridrich 
(náhradníci: Jaromír Repík, Ing. Jan Martinek a Ing. Ludmila 
Polešovská) a souhlasila s oslovením tří dodavatelských fi rem

• schválila výsledek provedeného výběrového řízení na veřej-
nou zakázku malého rozsahu „Rekonstrukce sociálního záze-
mí ve dvou bytech Domu s pečovatelskou službou čp. 1590 ve 
Vracově a v přízemí objektu radnice čp. 202 ve Vracově“; nej-
výhodnější nabídku předložila společnost STAFA, spol. s r.o., 
IČ 42637848, se sídlem 602 00 Brno, Nové Sady 988/2, s na-
bídkovou cenou 1 124 820,07 Kč vč. DPH a schválila uzavření 
smlouvy o  dílo mezi Městem Vracov a  společností STAFA, 
spol. s r.o., IČ 42637848, se sídlem 602 00 Brno, Nové Sady 
988/2, dle provedeného výběrového řízení na akci „Rekon-
strukce sociálního zázemí ve dvou bytech Domu s pečovatel-
skou službou čp. 1590 ve Vracově a v přízemí objektu radnice 
čp. 202 ve Vracově“ za úhradu ve výši 1 124 820,07 Kč vč. 
DPH

• schválila výsledek provedeného výběrového řízení na veřej-
nou zakázku malého rozsahu „Oprava venkovní fasády a oka-
pových chodníků na schodišti a  spojovacím krčku do bytů 
čp. 1335 ve Vracově“; nejvýhodnější nabídku předložila spo-
lečnost HALATS s.r.o., IČ 08047464, se sídlem 698 01 Veselí 
nad Moravou, Hutník 1489, s nabídkovou cenou 211 750 Kč 
vč. DPH a  schválila uzavření smlouvy o  dílo mezi Městem 
Vracov a společností HALATS s.r.o., IČ 08047464, se sídlem 
698 01 Veselí nad Moravou, Hutník 1489, dle provedeného 
výběrového řízení na akci „Oprava venkovní fasády a  oka-
pových chodníků na schodišti a  spojovacím krčku do bytů 
čp. 1335 ve Vracově“ za úhradu ve výši 211 750 Kč vč. DPH

• schválila aktualizaci „Metodiky pro zadávání veřejných zaká-
zek malého rozsahu městem Vracov“ podle ustanovení § 102 
odst. 3 zákona o obcích (zbytková pravomoc) s účinností od 
1. 9. 2021 

• schválila žádost Českého svazu včelařů z. s., základní orga-
nizace Vracov, evidenční číslo 60516, IČ 70850143, se sídlem 
696 42 Vracov, Lipinská 1524, o poskytnutí příspěvku na za-
koupení včelích matek a přispěje částkou ve výši 15 000 Kč

• schválila výsledek poptávkového řízení na akci „Geometric-
ký plán na novou lokalitu Olšíčka“; nejvýhodnější nabídku 
předložil Ing. David Kupka, IČ: 72340312, se sídlem Koliba 
2603/12, Kyjov s nabídkovou cenou 249 900 Kč (není plátce 
DPH)

Zastupitelstvo města Vracova
• schválilo v souladu s § 85 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., 

o obcích, poskytnutí věcného daru v maximální hodnotě do 
250 000 Kč formou bezúplatného poskytování obědů pro-
střednictvím své příspěvkové organizace Masarykova zá-
kladní škola Vracov, příspěvková organizace, IČ 48847682, 
se sídlem Komenského 950, Vracov, a  to Městu Hodonín, 
IČ 00284891, se sídlem Masarykovo náměstí 53/1, 695 01 
Hodonín k  využití na pomoc obcím Hodonín, Moravská 
Nová Ves, Lužice, Mikulčice a Hrušky postiženým tornádem; 
přesné vyúčtování bude předloženo ke schválení na příštím 
zasedání zastupitelstva města

• schválilo v souladu s § 85 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích, poskytnutí věcného daru v maximální hodnotě do 
250 000 Kč na odstraňování škod po tornádu formou po-
skytování služeb prostřednictvím své příspěvkové organiza-
ce Veřejně prospěšné služby Vracov, IČ 47899166, se sídlem 
Vypálená 622, Vracov, a to Městu Hodonín, IČ 00284891, se 
sídlem Masarykovo náměstí 53/1, 695 01 Hodonín k využití 
na pomoc obcím Hodonín, Moravská Nová Ves, Lužice, Mi-
kulčice a  Hrušky postiženým tornádem; přesné vyúčtování 
bude předloženo ke schválení na příštím zasedání zastupitel-
stva města.

Zpracovala: Ing. Ludmila Polešovská, tajemnice MěÚ
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Společenská kronika
Výroční svatby: 
Zlaté svatby
Červenec
Břetislav a Stanislava Suttnerovi

Srpen
Radomír a Věra Nyklovi
Vlastimil a Renata Rybovi

Září
Jaroslav a Miroslava Měchurovi

Červenec
61.výročí svatby
Josef a Anna Repíkovi

63. výročí svatby
Josef a Květoslava Jagošovi

67. výročí svatby
Miloslav a  Marie Ondrůškovi

Zemřelí

Narozeniny:
Červenec
80 let
Ludmila Melichárková
Jana Blahová
Anna Přibylová
Miroslav Nykl

101 let
Anna Presová

Srpen
80 let
Ludmila Mezihoráková
Ivanka Spáčilová
Miroslav Lukeš
Jan Pohanka
Marie Mezihoráková

90 let
Zdeněk Šesták
Anna Škarecká

Miroslav Dlouhý
Miroslav Mezihorák
Miroslav Bimek
Marie Novotná
Dušan Bača
Marie Bršlíková
Zdenka Novotná

Září
80 let
Marie Vašíčková
Ludmila Kunertová
Květoslava Jagošová
Marie Vrbovská
Antonín Kudlík
Marie Zahradníková

91 let 
Věra Markováová

Lenka Hanáková
Josef Repík
Jindřiška Lopraisová
Josef Štěrba
David Letovský
Igor Daňhel

Město Vracov zavádí mobilní rozhlas
Milí spoluobčané, Vracovjáci, 
možná už jste stihli zaregistrovat infor-

maci, že naše město zavádí novou moder-
ní službu, a sice Mobilní Rozhlas. Zjedno-
dušeně by se dalo říct, že jde o informační 
kanál, který si Vás najde všude tam, kde 
se zrovna budete pohybovat, a díky tomu 
Vám už žádné důležité zprávy z  našeho 
města neuniknou. Přečtete si je pohodlně 
ve svém mobilu, ať už budete kdekoliv. 

K  tomu, abyste se mohli stát spoko-
jeným uživatelem této moderní komuni-
kační platformy, postačí, abyste se zare-
gistrovali na webové stránce mestovracov.
mobilnirozhlas.cz/registrace nebo případ-

ně vyplnili registrační formulář, který je 
Vám k dispozici na MÚ nebo v Infocentru 
(naleznete jej i zde ve zpravodaji). 

Co všechno vám registrace do Mobil-
ního Rozhlasu vůbec přinese? Budete včas 
dostávat upozornění na případné krizové 
situace, informace o  dopravních uzavír-
kách, odstávkách vody nebo elektřiny, ale 
například i pozvánky na kulturní a spor-
tovní akce, novinky z  města nebo pravi-
delná hlášení městského rozhlasu, a  to 
prostřednictvím SMS, e-mailů nebo zpráv 
do aplikace, tedy přímo do vašeho mobil-
ního telefonu. Mobilní Rozhlas je službou, 
která je vhodná pro všechny věkové kate-

gorie. Důležité je z pohledu jeho uživatelů 
určitě zmínit, že tato služba je zdarma! 

Závěrem bych chtěl ještě zdůraznit, že 
zavedení této služby, tedy služby Mobil-
ního Rozhlasu v  našem městě, rozhodně 
neznamená, že by měl přestat fungovat 
klasický drátový rozhlas. Přece jen je stále 
ještě mnoho těch, kteří nejsou příznivci 
moderních mobilních technologií a  rádi 
si pravidelné hlášení vždy vyslechnou. Dle 
mého mínění je navíc Vracov městem, 
ke kterému zvuky z pouličních ampliónů 
prostě tak nějak historicky patří…

Petr Fridrich, 
místostarosta
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Město Vracov dostalo z  jiných zdro-
jů na projekt půdní nástavby s učebnami 
odborných předmětů na Masarykově zá-
kladní škole dotaci ve výši 29 000 000 Kč, 
to je nejvyšší dotace za dobu, co je Vracov 
městem.

Žáci naší základní školy dostali na za-
čátku nového školního roku 2021/2022 
krásný dárek v  podobě odborných uče-
ben. Naše škola nyní patří mezi nejlépe 
vybavené ZŠ na okrese Hodonín.

Těší mě, že se podařilo zdárně dokon-
čit projekt odborných učeben, který byl 
ze všech realizovaných projektů na škole 
nejnáročnější jak po stránce pracovní, tak 
ekonomické i časové. Byly to desítky jed-
nání, stovky stránek textů, plánů, schémat 
či tabulek.

Stálo to moc námahy, nervů, trpělivos-
ti, ale stálo to za to.

Dne 30. srpna 2021 proběhlo slav-
nostní předání stavby. Půdní nástavba 
byla zkolaudována a naše škola má krásné 
odborné učebny biologie, chemie, fyziky 
a počítačovou učebnu.

Připomeňme si, co tomu předcházelo:
Od roku 2013 stoupal počet žáků na 

škole a  bylo nutné přemýšlet, jak navýšit 
kapacitu školy a  zlepšit materiálně tech-
nické vybavení odborných učeben, které 
bylo nevyhovující.

Jako tehdejší ředitel základní školy 
jsem získal informaci, že má vyjít Výzva  
z Integrovaného regionálního operačního 
programu (IROP) ke zkvalitnění učeben 
odborných předmětů.

V  roce 2015 jsem předložil učitelům 
odborných předmětů vizi o  zkvalitnění 
materiálně technické základny odborných 
učeben a  požádal je, aby mně předložili 
své požadavky na vybavení jednotlivých 
učeben. Učitelé se pustili do práce, navští-
vili celou řadu škol, aby měli inspiraci pro 
realizaci odborných učeben a  naše škola 
měla důstojné vybavení odpovídající tren-
dům 21. století.

Zpracoval jsem koncepci půdní ve-
stavby, jejíž realizace by byla do částky 
25 000 000 Kč.

Tento investiční záměr jsem předložil 
Radě města a  zastupitelům, kteří s  tímto 
záměrem souhlasili. Projektová a inženýr-
ská kancelář PROST HODONÍN zpra-
covala projekt. Zpracování projektu pro-
vázelo velké množství problémů a úskalí, 
z původní půdní vestavby se zrodila půdní 
nástavba. Vznikl technický problém s výš-
kou stropů, což vedlo k navýšení projektu  

Půdní nástavba na základní škole
Dobrý projekt je k nezaplacení

zhruba o 7 000 000 Kč. Škola čekala na vý-
zvu k podání projektu. Projekt byl podán 
22. 12. 2016. V  prvním kole naše žádost 
neprošla a  v  druhém kole jsme skončili 
těsně pod čarou. Nakonec jsme se dočka-
li. Dne 8. 11. 2019 rozhodl řídící výbor 
o  dodatečném navýšení alokace IROP č. 
46, která je zaměřena na zkvalitnění infra-
struktury základních škol. Navýšení alo-
kace přispělo k tomu, že se projekt města 
Vracova přesunul z  náhradních projektů 
do projektů určených k podpoře.
Celkové náklady projektu   33 000 000 Kč
Příspěvek z jiných zdrojů    29 000 000 Kč
Příspěvek zřizovatele, tedy města Vracova,   
4 000 000 Kč.

Vzhledem k  časovému prodlení se 
musely přepočítat hodnoty stavebního 
materiálu, stavebních prací a  ceny mo-
biliáře. Veškeré stavební práce provedla 
stavební fi rma MSO servis spol. s. r. o. 
Kyjov.

Za posledních devět let se do školy in-
vestovalo 54 000 000 Kč. Víc jak dvě třeti-
ny rozpočtu škola získala z jiných zdrojů, 
a  to nejvíce z  projektů, grantů, sponzor-
ských darů a  vlastní hospodářskou čin-
ností, tím městu ušetřila velké peníze, kte-
ré mohly být využity na jiné výdaje města 
(nové chodníky, silnice, opravy budov ve 
vlastnictví města, pro spolky a  sdružení 
a na další projekty).

Vyzvedávám práci všech pracovníků 
školy - učitelů, kteří dělají pro své žáky 
maximum,  provozních zaměstnanců, kte-
ří mají každý rok spoustu práce s úklidem 
po řemeslnících a pečují i o pěkné prostře-
dí ve škole, jsou to ale také kuchařky, kte-
ré se starají nejen o strávníky ve škole, ale 
vaří i pro občany Vracova. Za jejich práci 
jim děkuji.

Byly to zaměstnanci školy, kteří nesli 
veškerou tíhu při realizaci všech projektů, 
které v posledních osmi letech vedení ško-
ly realizovalo.

Dále bych chtěl poděkovat zaměst-
nancům městského úřadu, zvláště odboru 
investičnímu zastoupenému převážně pa-
nem Ing. Petrem Lopraisem, který ve škole 
strávil desítky hodin při řešení stavebních 
problémů. Poděkování patří rovněž panu 
RNDr. Petru Koišovi, Ph.D., který mně ra-
dil při realizaci různých výzev a projektů, 
Bc. Petru Navrátilovi, který větší  projekty 
ve škole administroval a   svému nástup-
ci Mgr. Bronislavu Chovancovi děkuji, 
že dílo dotáhl do zdárného konce a  také 
všem dalším, kteří na projektech ve škole 
pracovali.

Jaký to má význam pro školu?
Rozšíření prostorů odborných učeben 

umožnilo navýšení učebních prostorů pro 
jiné využití, např. bude možné zvýšit ka-
pacitu školní družiny a otevřít ještě jednu 
přípravnou třídu, zaměstnat další pracov-
níky.

Pro vedení školy přibude práce a sta-
rostí s udržováním mobiliáře a veškerého 
nového technického vybavení (opravy, 
údržba, revize atd.) Je to podobné, jako 
když zasadíme strom. Musíme ho zalé-
vat a  pečovat o  něj, aby neuschl, a  to dá 
práci, ale on se nám odmění tím, že nám 
zpříjemní prostředí v okolí školy. Podobně 
to bude s technikou, která nám podstatně 
zvýší kvalitu vzdělávání.

Co to znamená pro město?
Zvýší se výdaje na provoz školy, čás-

tečně se vyřeší problém s přijímáním dětí 
do mateřské školy, a to v případě, že škola 
otevře ještě jednu přípravnou třídu, čímž 
by se uvolnilo místo pro více dětí v  MŠ. 
Škola nemusí v příštích letech vynakládat 
tak velké fi nanční prostředky na opravy 
mobiliáře či technického vybavení, které 
je nové. Pokud škola otevře ještě jedno od-
dělení školní družiny, pomůže to rodičům 
s hlídáním dětí.

Učitelům přeji, aby se jim v  nových 
odborných učebnách dobře učilo. Žá-
kům přeji, aby byli v novém školním roce 
2021/2022 úspěšní a učení je v nových od-
borných učebnách bavilo.

Zdeněk Hlavsa, 
radní
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Na přípravě nové obytné zóny Olšíčka i nového náměstí 
se intenzivně pracuje

Příprava nové obytné zóny Olšíčka 
a budování nového náměstí, jak dobře víte 
i z vysílání kabelové televize či některého 
z  předchozích vydání Vracovského zpra-
vodaje, to jsou dva nákladné projekty, oba 
v řádech několika desítek milionů korun, 
do kterých se nedávno naše město pustilo. 
Při současném pohledu na obě zmiňované 
lokality by se přitom mohlo zdát, že se ani 
na jednom místě stále nic neděje. Zdání 
ovšem klame.  

Tak jako všechno i  příprava těchto 
projektů má totiž své nezbytné postupy 
a  náležitosti. Na obou akcích se tedy in-
tenzivně pracuje, i když stále zatím jen na 
papíře. Logicky vyvstává otázka: „Proč to 
všechno ale trvá tak dlouho?“ V krátkos-
ti se Vám tedy pokusím aktuální situaci 
osvětlit.  

U každé z  těchto akcí bude dodavatel 
vybrán na základě užšího řízení. V  tom-
to typu zadávacího řízení zadavatel, tedy 

město Vracov, nejdříve uveřejní oznáme-
ní o zahájení užšího řízení a stanoví lhůtu 
pro podání žádostí o  účast v  tomto říze-
ní. Tuto žádost přitom může podat neo-
mezený okruh dodavatelů, kteří splňují 
kvalifi kační předpoklady, tedy k  realizaci 
tak zásadních projektů mají odpovídající 
kvalifi kaci.  

Po uplynutí lhůty k  podání žádosti 
o účast v daném řízení zadavatel tyto žá-
dosti vyhodnotí a  všechny dodavatele, 
kteří splnili kvalifi kační předpoklady, vy-
zve k podání nabídek, což už se také stalo. 
I tady je ovšem důležité detailně prostudo-
vat veškerou dokumentaci, pečlivě projít 
rozpočet položku po položce. Teprve poté 
může být u  každého z  projektů vybrá-
na konkrétní fi rma, která splnila veškeré 
podmínky a zároveň předložila nejvýhod-
nější nabídku. 

Pokud jde o  přípravu nové obytné 
zóny Olšíčka, tady lze rovněž zmínit sku-

tečnost, že Rada města už také schválila 
smlouvu o dílo s dodavatelem na geode-
tické práce, tedy na zpracování geomet-
rického plánu pro rozparcelování dané 
lokality. 

Jak už jsem jednou uvedl v  úvodu, 
všechno má svá pravidla, postupy a  zá-
konné lhůty včetně případných možných 
odvolání ze strany neúspěšných dodava-
telů. Přáním současného vedení města 
rozhodně je, aby se oba zmiňované pro-
jekty pokud možno co nejdříve dostaly 
z papírové fáze i do té fyzické. Říkat ja-
kákoliv přesná data by ale mohlo být po-
věstnou cestou do pekla. Osobně věřím, 
že první viditelné kroky v budování no-
vého náměstí a nové obytné zóny Olšíč-
ka jsou už jen otázkou týdnů či několika 
málo měsíců…

Petr Fridrich, 
místostarosta
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MĚSTSKÝ KULTURNÍ KLUB VRACOVMĚSTSKÝ KULTURNÍ KLUB VRACOV

Obyvatelé našeho města by se mohli dočkat kýženého ná-
kupního centra, které by výrazně pomohlo rozšířit nabízený sor-
timent a služby. V současné době totiž město velikosti Vracova 
s  více než 4 500 obyvateli postrádá takové provozovny, jakými 
jsou například samostatná masna, prodejna zeleniny, droge-
rie, obuvi či papírnictví. Možnost rozšíření „průmyslové zóny“ 
o „obchodní zónu“ na okraji města v  lokalitě Padělky nedávno 
odsouhlasilo Zastupitelstvo města. Na toto téma se pak také 
začátkem měsíce srpna konalo veřejné projednání svolané Od-
dělením územního plánování Kyjov. Lokalita Padělky je už třetí 
diskutovanou lokalitou právě pro vznik nákupního centra. Jde 
o lokalitu na samém okraji města, která je velmi dobře dostupná 
a zároveň by zde případný vznik prodejny nijak nenarušil ráz ži-
vota ve městě. Město Vracov navíc v dané lokalitě pozemky pro 
možnou výstavbu disponuje. Na základě předběžného průzkumu 
projevilo zájem hned několik obchodních řetězců. V režii případ-
ného investora by pak bylo také zajištění přístupu (pěší, cyklisté, 
automobily) k novému nákupnímu středisku. Zastupitelé města 

O vybudování nákupního centra má předběžný zájem 
několik investorů

se při schválení změny územního plánu opírali o názor, že obča-
né Vracova potřebují rozšířit nákupní možnosti, a to i s ohledem 
na plánovanou výstavbu desítek nových rodinných domů v loka-
litě Olšíčka. I po případném vzniku nové nákupní zóny v lokalitě 
Padělky samozřejmě bude platit, že každý se může rozhodnout, 
kde nakoupí. Musí ale mít možnost odpovídajícího výběru.   

Petr Fridrich, místostarosta

Vracovské městské koupaliště má za sebou poměrně vydaře-
nou sezonu. Ta trvala od 11. června do 24. srpna. Původně mělo 
mít přitom koupaliště otevřeno až do konce letních prázdnin, 

Koupaliště v jeden den navštívilo i přes devět stovek lidí
důvodem zkrácení provozní doby o  několik dní byla nepřízeň 
počasí a s tím související prakticky nulový zájem veřejnosti. Kou-
pališti letos přála zejména první polovina léta. Vůbec nejvíce lidí 
prošlo vstupní branou 28. července, a  to téměř 930 osob. Také 
v měsíci srpnu zaznamenalo koupaliště několik hojných návštěv, 
například 8. srpna to bylo bezmála 880 osob. I letos si mohli zá-
jemci zakoupit permanentní vstupenky. Pokud jde o  dospělé, 
těch bylo prodáno 49 kusů, dětských pak 21. V rámci letošní kou-
pací sezony byla bohužel řešena i jedna škodní událost, a to po-
škozená sedačka pro zdravotně tělesně postižené. Tato škoda byla 
ze strany viníka řádně uhrazena. Potěšující zprávou jistě je, že se 
během letošní sezony nestal na koupališti žádný úraz a na výbor-
nou také dopadla kontrola ze strany hygienické stanice. Závěrem 
si dovolím ještě jeden poznatek, přestože je koupaliště primárně 
určeno jako služba místním lidem, míří sem podstatně více přes-
polních. Nejinak tomu bylo i letos. Na druhou stranu návštěvníci 
si útulný areál vesměs velmi pochvalují a rádi se sem vrací.

Petr Fridrich, místostarosta

Zdravím Vás, milí Vracovjáci,
podzim se defi nitivně ujal vlády, a  to 

znamená, že se blíží také největší folklorní 
svátek v našem městě, a sice Císařské hody 
s věncem a káčerem. Ty se letos budou ko-
nat po vynucené roční odmlce zaviněné 
pandemií koronaviru. Hody se svobodný-
mi stárky Natálií Polanskou a Janem Pre-
sem a  ženatými stárky Bohdanou a  Kar-
lem Bučkovými pro tento rok připadnou 
na víkend 16. a 17. října. 

Sobotní i nedělní hodový průvod, pokud 
nám to ještě nějaké vládní nařízení nezha-
tí, se bude odehrávat ve stejném duchu, jak 
jsme byli zvyklí.  V sobotu se tak průvod od 
radnice nejprve vydá pro svobodného stár-
ka, a to do ulice Lipinské, a poté zamíří pro 
stárku do ulice Lomené. V neděli, hned po 
skončení mše svaté, která letos bude o půl 
hodiny dříve, tedy už v  13.00, průvod na-
vštíví faru, aby se poté vypravil k  ženatým 
stárkům do nadace Chamartín v Luční ulici.  

Co bude letos jiné a  svým způsobem 
ojedinělé, to budou hodové zábavy. Ty 
jsme totiž kvůli platným epidemiologic-
kým nařízením, které nám ukládají povin-
nost mít na akci ve vnitřních prostorech 
po celou dobu na ústech nasazený respirá-
tor, být naočkovaný či se prokázat platným 
negativním testem, nuceni přesunout ven. 
Letos se tak bude sobotní i nedělní hodová 
zábava odehrávat na prostranství naproti 
radnice, kde pro tuto příležitost vyroste ja-
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Týden knihoven

kési kryté stanové městečko s posezením, 
pódiem, tanečním parketem a dalším po-
třebným zázemím zajišťujícím návštěvní-
kům nezbytný komfort. 

Ač se z různých důvodů nemusí mno-
hým zdát toto řešení jako šťastné, za da-
ných podmínek je asi tím nejméně bolesti-
vým, které nám umožní sobotní i nedělní 
hodovou zábavu bez výraznějších svazují-
cích podmínek uspořádat. Osobně věřím, 
že i přes tuto vynucenou změnu si všichni 
naše krásné hody, navíc po roční vynuce-
né odmlce, náležitě užijeme a budeme na 
ně velmi dlouho a rádi vzpomínat. 

Novou akcí, kterou bychom chtěli 
napevno zakotvit do vracovského kul-
turního kalendáře, je obnovení promítá-
ní v  kinosále kulturního domu. Ostatně, 
první projekce se na kulturáku uskuteč-
nila už v polovině září, kdy jsme divákům 
naservírovali nový český snímek Prvok, 
Šampon, Karel a Tečka. Návštěvnost toho-
to fi lmu byla velmi slušná a nezbývá než 
doufat, že podobné to bude i  na dalších 
chystaných projekcích. A na jaké fi lmy se 
tedy můžete v brzké době těšit? Na pátek 

1. října pro Vás chystáme českou komedii 
Matky, v pátek 22. října to pak bude další 
nový český snímek Deníček moderního 
fotra. O všech dalších promítáních se pak 
včas dozvíte buď prostřednictvím měst-

MĚSTSKÁ KNIHOVNA VRACOVMĚSTSKÁ KNIHOVNA VRACOV

ského rozhlasu, nebo vysílání kabelové 
televize. 

Užívejte si krásy a  barvy podzimu. 
Budu se na Vás těšit na kulturních akcích. 

Jana Fridrichová, vedoucí MKK Vracov

Podzim se už pomalu blíží a  k  němu 
v naší knihovně neodmyslitelně patří akce 
s názvem Týden knihoven. Většina čtená-
řů zajisté ví, co Týden knihoven znamená. 
Jedná se o celorepublikovou akci, do které 
se i  naše knihovna rok co rok pravidelně 
zapojuje. Abychom vyšli čtenářům vstříc, 
tak tento týden u  nás vždy rozšíříme na 
dva týdny. Letos začneme v pondělí 4. říj-
na a  Týden knihoven ukončíme v  pátek 

15. října. V  rámci tohoto projektu všech-
ny knihovny připravují celou řadu aktivit. 
Proto i  naše knihovna nezůstává pozadu 
a připravujeme besedy pro děti z místní zá-
kladní školy (samozřejmě pokud to aktuál-
ní epidemiologická situace dovolí), promí-
jíme zapomnětlivým čtenářům upomínky 
a nově přihlášení čtenáři mají roční zápisné 
zdarma. Zároveň již několik let pokračuje-
me v úspěšné akci nazvané Burza knih. Jed-

ná se o  výprodej vyřazených, zastaralých 
a  opotřebovaných knížek, které se u  nás 
prodávají za symbolickou cenu 5 Kč/ks.

Tímto bych chtěla pozvat všechny 
stávající i  nové čtenáře k  návštěvě naší 
knihovny. Využijte této akce a  přijďte se 
k nám podívat.

Více informací najdete na webových 
stránkách www.knihovnavracov.webk.cz

Za MěK Vracov Mgr. Kateřina Gasnárková

INFOCENTRUM VRACOVINFOCENTRUM VRACOV

Podzim v infocentru
Letní sezóna se pomalu blíží ke svému 

konci, hodnotíme právě uplynulou a začí-
náme se připravovat na nadcházející.

Podzimní a  zimní měsíce jsou v  naší 
práci určené převážně aktualizacím našich 
databází, přípravě propagačních materi-
álů a  také vzdělávání se nás, pracovníků 
infocenter. Informační centrum města 
Vracova je členem Asociace turistických 
a informačních center ČR, a proto máme 

možnost absolvovat různé druhy školení, 
workshopů a  vzdělávání, které jsou pro 
nás pořádány.

Nedílnou součástí ukončené letní se-
zóny je účast na Členském fóru naší aso-
ciace (A.T.I.C.). To se koná dvakrát v roce 
vždy na jiném místě. Letošní je napláno-
váno v  Trutnově. Program fóra je velmi 
pestrý, zahrnuje členskou schůzi, přednáš-
ky a rozličná školení. Poté následuje pro-

hlídka daného města a zajímavostí v jeho 
okolí. Nedílnou součástí je i předání zku-
šeností a poznatků o uplynulé sezóně od 
kolegů z infocenter.

Věřím, že získané informace přispějí 
ke zkvalitnění našich poskytovaných slu-
žeb.

Hana Mezihoráková
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Co jsme řešili 
v době od května do srpna 2021?

-  zásobování teplým jídlem a doprovod 
těžké techniky VPS při přejezdu do 
oblastí postižených tornádem 

-  na telefonickou žádost PČR Strážnice 
jsme se podíleli na hledání pohřešo-
vané osoby, místního občana, který 
po předchozí hádce s  rodinou ode-
šel z domu. Byla provedena kontrola 
okrajových částí včetně pohostin-
ských zařízení. Následně byla hlídka 
informována, že muž byl nalezen.

-  zapomenutou dětskou koloběžku na 
dětském hřišti v ul. Mlýnské, po zve-
řejnění nálezu byla zjištěna majitelka 
a koloběžka jí byla předána

-  zvýšený nepořádek a shlukování mla-
distvých za budovou základní umě-
lecké školy Příčinou byl místní mla-
dý muž bez domova, který přespával 
v  přístřešku pod schody. Zásluhou 
MP, která s ním začala řešit jeho ne-
lehkou životní situaci, se vrátí zpět do 
plnohodnotného života.

-  pohyb neznámých mužů v  ul. Ko-
menského, kteří svých chováním 
a  jednáním vzbuzovali nedůvěru 

Něco málo z deníku městské police
obyvatel, jeden vstoupil na soukro-
mý pozemek a  obhlížel dům, další 
nabízel provedení různých staveb-
ních úprav. Na místě byla zjištěna 
skupinka tří osob, které své jednání 
nikterak nepopíraly. Byla provedena 
jejich lustrace přes PČR a  následně 
byly osoby poučeny o platnosti OZV, 
která nabízení služeb a zboží v katas-
tru města zakazuje

-  oznámení o  založení ohně/táboráku 
v ul. Mlýnské, které se však při kon-
trole nepotvrdilo

-  pohyb muže nabízejícího zboží v  ul. 
Kučovánské, byl kontaktován v  ul. 
Vypálené, přes PČR byla provedena 
jeho lustrace a  poté byl muž poučen 
o platnosti OZV zakazující podomní 
prodej

-  volně pobíhající hnědou ovci/kozu, 
která ohrožovala bezpečnost silnič-
ního provozu v ul. Osmecké, hlídkou 
bylo zvíře objeveno v křoví a odchy-
ceno, poté bylo předáno majiteli

-  krádeže zemědělských plodin, proto 
zvýšila MP kontrolní činnost v  lo-
kalitách, kde se tyto plodiny pěstují; 
v kabelové televizi a hlášení místního 

rozhlasu upozornila občany ne tento 
nešvar

-  asistovala při otevření bytu dlouho-
době nemocného majitele na DPS, 
v takovém případě MP zastupuje ne-
zúčastněnou osobu

-  vyhledání majitele vraku osobního 
auta stojícího na parkovišti u  želez-
ničního přejezdu, ten byl vyzván 
k jeho odklizení

-   telefonické oznámení občana z  ul. 
Mlýnské, že před jeho domem na-
jel řidič těžkého nákladního vozu 
na chodník, čímž poškodil nájezdo-
vý obrubník a  část zámkové dlažby 
v  chodníku. Řidič vozu byl zjištěn 
a řešen.  

-  zapečetění bytu na Domě pečovatel-
ské služby z  důvodu úmrtí majitele, 
který již neměl žádné rodinné příbuz-
né. Byt bude zapečetěn do skončení 
dědického řízení.

- MP na žádost PČR prozkoumávala 
a  poskytovala několik kamerových 
záznamů z  důvodu řešení přestupků 
a trestných činů.

Stanislav Lunga, 
strážník MP Vracov

Z PEČOVATELSKÉ SLUŽBYZ PEČOVATELSKÉ SLUŽBY

PODZIMNÍ POZDRAV Z DPS  
Venku se nám hlásí babí léto, za-

hradní práce volají a  úroda pomalu 
mizí z polí. Chlapi jsou víc ve sklepě než 
doma, sklízí první hrozny a  ochutnávají 
první burčáky, kvas jen brnká… Ženy 
vyrovnávají zavařeniny v  regálech a  po-
malu se chystají škrobit kroje na blížící 
se hody – budou-li. Sušičky jedou naplno 
a vracovský les je plný houbařů. V tomto 
krásném období vás všechny zdravíme 
a  chceme nabídnout pomoc v  péči pro 
vás a  vaše blízké. Informace vám ráda 
osobně poskytnu v  kanceláři DPS, nebo 
na telefonním čísle 778 431 133. Stručný 
popis činnosti naší služby je níže v textu 
nebo na internetových stránkách města 
Vracova www.mestovracov.cz.

Krásně prožitý podzim přeje 
Petra Sabáčková,

 vedoucí PS Vracov a celý tým pečovatelek

KDO JSME: PEČOVATELSKÁ SLUŽBA VRACOV
PRO KOHO JSME: Pečovatelská služba poskytuje sociální služby a základní poraden-
ství sociálně potřebným spoluobčanům, zejména seniorům, rodinám s dětmi a lidem se 
zdravotním postižením, kteří jsou v nepříznivé sociální situaci a z důvodu věku, chro-
nické nemoci či zdravotního postižení potřebují k zajištění svých základních životních 
potřeb podporu či pomoc druhé osoby a to na území města Vracova. 
Služba je poskytována občanům města Vracova bez omezení věku.
JAKÉ SLUŽBY POSKYTUJEME: Péči poskytujeme na základě sociálního šetření v do-
mácnosti uživatele, nebo v prostorách DPS Vracov. Vycházíme ze schopností, sociální 
situace, zdravotního stavu a potřeb uživatele služeb. 
• Základní poradenská činnost = informování o možnosti řešit nepříznivou soc. situaci
• Péče o vlastní osobu = pomoc při oblékání, svlékání, prostorové orientaci, přesunu
• Osobní hygiena = péče o čistotu těla, vlasy a nehty, toaleta, v domácnosti nebo prosto-

rách střediska osobní hygieny v DPS Vracov
• Strava = pomoc při přípravě a podání jídla
• Chod domácnosti = úklid, nákupy, praní prádla, topení
• Zprostředkování kontaktů = doprovod k lékaři, na úřady, ostatní veřejné služby
• Možnost zajištění půjčení kompenzačních pomůcek – elektrické polohovací postele, 

vozíky, chodítka, antidekubitní matrace apod.
SÍDLÍME: Adresa: Luční 1590, VRACOV
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Z MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLYZ MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY
Konec školního roku byl letos téměř 

tradiční. Všichni žáci i učitelé, malinko una-
vení z distanční výuky, ocenili, že se mohli 
společně rozloučit v režimu plné prezenční 
výuky. Poslední červnový den jsme si rozdali 
vysvědčení, popřáli si hodně zdraví a rozešli 
se na zasloužené prázdniny. Někteří žáci naší 
školy se v době svého volna účastnili doučo-
vání anglického jazyka, které probíhalo na 
dálku pomocí aplikace Teams. 

Jak to obvykle bývá, i  na naší škole 
jsme využili letní měsíce k opravám a re-
konstrukcím. Na chodby nové budovy 
byly umístěny nové knihovny a  skříně. 
V některých třídách staré budovy proběh-
la rekonstrukce elektroinstalace, výměna 
svítidel a výmalba stěn.

V průběhu prázdnin došlo taktéž k vy-
bavení nových odborných učeben fyziky, 

Z MATEŘSKÉ ŠKOLYZ MATEŘSKÉ ŠKOLY

Informace z mateřské školy
Každoročně se v podzimním čísle Vra-

covského zpravodaje zmiňujeme o tom, jak 
nové děti zvládají pobyt v mateřské škole, 
o organizaci ve školce atd. V dnešním pří-
spěvku bych chtěla zmínit informace, které 
nejsou moc známé, ale které velmi ovliv-

počítačů, přírodopisu a  chemie nábytkem 
a  učebními pomůckami. Učebny byly vy-
baveny např. vycpaninami živočichů, mo-
dely orgánů člověka, mikroskopy, mapami, 
kádinkami, různými stavebnicemi, pojízd-
nou experimentální minilaboratoří, cív-
kami, transformátory, žákovskými sadami 
pro pokusy ve fyzice atd. Do každé učeb-
ny byla nainstalována interaktivní tabule 
ActivBoard Touch, na kterou je možné psát 
perem nebo prstem. V počítačové třídě je 
k dispozici 31 počítačů a 31 tabletů. 

A to byl poslední krok k ukončení pro-
jektu vybudování odborných učeben na 
MZŠ Vracov. Dne 30. srpna byla zhotovite-
lem stavba slavnostně předána a 21. září se 
konal den otevřených dveří, během něhož 
mohli návštěvníci zhlédnout nově vybudo-
vané učebny. Věříme, že se žákům i učite-

lům bude v nových učebnách dobře učit. 
Na začátku nového školního roku žáci 

podstoupili testování antigenními testy, 
které se opakovalo třikrát v  předem sta-
novených termínech. Všechny děti byly 
negativní. 

Přejeme si, aby tento školní rok byl 
lepší než ten minulý a mohli jsme se stále 
setkávat v prostorách školy.

Mgr. Bronislav Chovanec, ředitel školy

ňují život v mateřské škole, vztahy s rodiči 
a vůbec náhled laické veřejnosti na mateř-
skou školu. Stručně řečeno se jedná o po-
čty přijímaných dětí, respektive možnosti 
přijetí. Tento problém byl projednáván již 
na Zastupitelstvu města Vracova v červnu 

a následně i na schůzce s rodiči.
Děti se do MŠ přijímají na základě 

kritérií, jejichž stanovení je v kompetenci 
ředitelky (ředitele) mateřské školy. Již ně-
kolik let je však tato kompetence omezena 
tím, že MŠMT stanovilo právní nárok na 
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přijetí do MŠ dětem starším 3 let. Dále pak 
byl uzákoněn povinný předškolní ročník. 
Tím se mateřská škola stává povinná pro 
děti, které dovrší do 31. 8. daného kalen-
dářního roku 5 let.

V  praxi to znamená, že se v  podstatě 
jediným možným kritériem přijetí dětí do 
školky stal věk. Nemůžeme tudíž uplat-
nit kritérium zaměstnanosti rodičů, jako 
tomu bylo před léty, čímž se bohužel stá-
vá, že děti, které jsou narozeny na podzim 
(3 roky dovrší v období září – prosinec), 
nebývají přijaty, přestože jejich matkám 
končí rodičovská dovolená a nastupují do 
zaměstnání.

Další důvod, který nás tlačí nepřijímat 
děti mladší 3 let je následující:

O  tom, kolik dětí může být přijato, 
nerozhoduje jen kapacita mateřské školy, 
ale spousta dalších věcí. Jednou z nich je 
právě přijetí dítěte, které ještě nedovršilo 
3 roky. Pokud je přijato dítě mladší 3 let, 
jsem povinna za každé takové dítě odpočí-
tat 2 děti až do dovršení 3 let tohoto dítěte. 
Navíc se tyto děti neodpočítávají od počtu 
28 (což je nejvyšší možný počet dětí na 
třídu školky), ale od počtu 24, protože dle 
školského zákona se třída mateřské školy 
naplňuje pouze do počtu 24. To, že některé 
třídy vracovské školky mají počet dětí 28, 
není protizákonné, ale musíme každoroč-
ně žádat o povolení výjimky na tento vyšší 
počet.

které dle zákona přijaty být měly, tj. všech-
ny děti tříleté, a dokonce byly k dnešnímu 
dni, kdy píšu tento článek, dodatečně při-
jaty i děti narozené v září.

Nemohu nezmínit situaci, která nasta-
la po zveřejnění přijatých dětí dne 27. 5. 
2021 pro tento školní rok. Strhla se lavina 
kritiky nejen na mě jako na ředitelku, ale 
i  na zřizovatele. Chápala jsem rozladě-
ní rodičů, jejichž dítě nebylo přijato. Ale 
už méně jsem chápala jednání některých 
maminek, a to jakým způsobem vůči mně 
dávaly svou nelibost najevo. Chyběla zde 
slušnost a ochota přijmout mé vysvětlení. 
Během prázdnin nastalo několik změn 
(stěhování rodin, dodatečné přijetí do 
přípravné třídy a  další), díky kterým se 
uvolnila další místa a  mohly být přijaty 
další děti, včetně dětí těchto rozhořčených 
maminek.

Naproti tomu bylo hodně maminek, 
které při převzetí rozhodnutí o  nepřijetí, 
vzaly věc velice dobře, i  když radost po-
chopitelně neměly. Přesto jim nechyběla 
již zmíněná slušnost a  vstřícnost a  za to 
jim patří moje velké poděkování.

Je plánované rozšíření kapacity ma-
teřské školy a zbudování další třídy. Snad 
tedy toto uklidní rodiče, kteří budou v bu-
doucnu žádat o umístění svého dítěte do 
naší mateřské školy.

Ivana Vaverková
ředitelka MŠ Vracov

Příklad:  Ve třídě se může vzdělávat 28 
dětí. Z  tohoto počtu je přijato jedno dítě 
mladší 3 let, tzn. počet dětí v této třídě se 
nám rázem změní z 28 na 22 dětí (24-2)! 
Tudíž šest dětí nemůže být přijato kvůli 
jednomu dítěti, které ještě nemá 3 roky.

Snad je nyní pochopitelné, proč nejsou 
přijímány děti, které ještě nemají 3 roky.

Dále se v naší školce běžně vzdělávají 
již mnoho let děti, které vyžadují speciální 
přístup a určité podpůrné opatření. V pří-
padě dítěte, kterému bylo přiznáno pod-
půrné opatření a  je mu přidělen asistent 
pedagoga, dochází rovněž k  odpočtům 
dětí ve třídě, a to podle přiznaného stupně 
opatření o 1-2 děti.

Příklad:  Ve třídě se vzdělává 28 dětí. 
Od 1. 9. se zde vzdělává jedno dítě s pod-
půrným opatřením, tzn. od 1. 9. může být 
v této třídě pouze 23 dětí (opět 24-1). Po-
kud by byly tyto děti dvě, ve třídě by bylo 
pouze 22 dětí.

Jako ukázku jsem uvedla tyto dvě si-
tuace, ale existuje řada dalších, která mně 
jako ředitelce i Městu Vracovu jako zřizo-
vateli svazují ruce.

 Na závěr bych chtěla zmínit součas-
nou situaci. K  1. 9. 2021 byl počet dětí, 
které navštěvují MŠ Vracov 131. Další děti 
do celkové kapacity 134 nemohly být při-
jaty právě z důvodu existence dětí s pod-
půrným opatřením ve dvou třídách mateř-
ské školy. Přesto byly přijaty všechny děti, 

NAPSALI JSTE NÁMNAPSALI JSTE NÁM

František Laga, dobrodružné pátrání pokračuje
V  minulém Zpravodaji (1-2/2021) 

jsme vám slíbili pokračování příběhu 
o jedné zajímavé a dlouhou dobu rozporu-
plné postavě Vracova 20. století – Františ-
ku Lagovi. Nejdříve jsme chtěli jen sepsat 
historky, které o něm kolují, zejména pro-
to, že jeho jméno je nechvalně známé po 
celé Moravě díky písni „Co sa stalo kdysi, 
v tem strážnickém lesi“. V ní obvinili lido-
ví autoři pytláka Lagu z  hanebného činu 
– zastřelení hajného ve strážnickém lese. 
Byli jsme zvědaví, jak to vlastně bylo do-
opravdy. A když jsme zjistili osvobozující 
pravdu o Lagovi, nastal okamžik dovědět 
se o  rodině tohoto zajímavého muže víc. 
Zaměřili jsme se následně na zpracová-
ní historie celé rodiny Františka Lagy. 
A  tak se už téměř dva roky rozvíjí „Sága 
rodu Lagů“. Pomalu, ale jistě. A pokaždé, 
když si řekneme, že už to máme všechno, 

zase se něco objeví a musíme pokračovat 
a doplňovat. Zvědavost nás plně pohltila. 
V nedávné době se k našemu překvapení 
jeho příběh neuvěřitelně rozvinul až do 
vzdálených končin Ameriky, do rodiny 
jeho dcery Františky. Když jsme zjistili, jak 
velký je zájem o naše výsledky ze strany ši-
roké rodiny jeho potomků, rozhodli jsme 
se podrobněji sestavit životní osudy rodu 
LAGA směrem do minulosti (zhruba do 
poloviny 17. století). Součástí bádání byly 
i genealogické studie, ve kterých nám byl 
konzultantem Miroslav Pres (Tabala), kte-
rý sestavil řadu podrobných genealogic-
kých grafů této široce rozvětvené rodiny. 

Bylo to zajímavé a  dobrodružné pát-
rání, ponoření se do historie Slovácka. Při 
vyhledávání hlavní rodové linie LAGA 
jsme vycházeli z  příslušných matričních 
knih, s nahlédnutím do sčítacích operátů 
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obyvatel, které jsou vedeny od roku 1857. 
Zkombinovat údaje z matrik a údaje ze sčí-
tání lidu v jednotlivých desetiletích až do 
roku 1910 nebylo vůbec jednoduché. V té 
době většinou lidé neměli doklady v  po-
řádku, a  tak se data narození lišila často 
nejen o několik dní, ale mnohdy i o nějaký 
ten rok. V dalším sčítání po deseti letech 
už to bylo zase jinak. V nejstarších matri-
kách zase komplikují vyhledávání nečitel-
né a hlavně nedostatečné záznamy. A tak 
jsme vše pojali jako malou detektivku, 
až jsme se nakonec dopátrali. Stáli jsme 
v úžasu, co všechno lze v dnešní době zjis-
tit, jaké překvapivé až neuvěřitelné souvis-
losti můžeme odhalit, když se pustíme do 
takového pátrání.

Laga – původ rodu
Pro ty, kdo nečetli minulý Zpravodaj, 

jen stručně zopakujeme: František Laga byl 
známý nejen svojí pověstí vášnivého a ne-
polapitelného pytláka, ale i výtečného znal-
ce přírody. Z údajů matrik můžeme vyčíst, 
že jeho otec Johann Laga přišel do Vracova 
za prací asi v roce 1860 z Blatničky, vesnice 
poblíž Veselí nad Moravou. V roce 1866 se 
přiženil do domu č. 65. Vzal si vdovu po za-
střeleném Martinu Fridrichovi – Kateřinu, 
rozenou Fridrichovou. Zde se jim narodil 
prvorozený syn Johann. Pak se přestěhovali 
na číslo 161 v ulici Na Rybníčku a tady se 
jim 14. 2. 1868 narodil druhý syn František 
Laga a dcera Františka. Když bylo Františ-
kovi 24 let, přiženil se do domu č. 538 (na 
rohu ulice Jezerní a Drahy). Za ženu si vzal 
Julianu Lopraisovou, narozenou 16. února 
1871. Měli spolu osm dětí. Když Juliana, 
přesně na den tři měsíce po narození po-
sledního syna Antonína 13. června 1906 
zemřela, oženil se znovu. Vzal si Františku 
Tesaříkovou, narozenou 29. dubna 1876 
(viz úvodní fotografi e). Tři Lagovy děti brzy 
zemřely, pět se dožilo dospělosti – Václav, 
Františka, Rosina, Marie a Filomena. Dcera 
Františka Lagová v roce 1912, ve svých 18 
letech, odjela do Ameriky hledat štěstí. To-
lik se o jeho rodině ve stručnosti můžeme 
dovědět z matrik a dostupných zdrojů.

Fotografi i jeho první ženy Juliany se 
nám nepodařilo dohledat, ale v  knize 
historika dr. Rudolfa Hurta z  roku 1969 
„Dějiny města Vracova“ se nám dochovala 
velmi vzácná fotografi e rodičů jeho ženy 
Juliany (Tomáš Loprais s  manželkou Ka-
teřinou), datované do roku 1874. Lidé se 
často zamýšlí nad tím, že Kateřina na foto-
grafi i vypadá nešťastně a Th omas se tváří 
naštvaně. Je to zajímavost, která stojí za 
vysvětlení. Na hodně starých rodinných 
fotkách z kufru po prababičce se většinou 
nikdo moc neusmívá. Na portrétech z pře-

lomu 19. a  20. století se lidé tváří přinej-
menším vážně, někdy dokonce až naštva-
ně. Vysvětlení je hned několik. V českých 
zemích, kde se fotografi e začala masově 
šířit až od roku 1860, byla ještě v plenkách. 
Tehdejší „předpotopní“ technika vyžado-
vala dlouhé expoziční časy. Lidé museli 
vydržet být dlouho zcela nehnutě, jinak 
by byl obraz rozmazaný. A udržet na tváři 
úsměv po delší dobu je mnohem těžší, než 
se tvářit vážně. Také se předpokládalo, že se 
lidé nesmáli, protože se styděli za své zkaže-
né zuby, což bylo v této době úplně běžné. 
Z  počátku lidé chápali fotografi i jako po-
kračování tradice malířství, lidé proto chtě-
li být na portrétech zachyceni co nejdů-
stojněji, jako kdyby se nechali namalovat. 
A proč se lidé později začali na fotografi ích 
smát? Byla za tím reklama fi rmy Kodak. Ta 
propagovala své revoluční osobní fotoapa-
ráty se smějícími se a šťastnými lidmi. 

Základní informací pro naše genea-
logické bádání do minulosti byl zápis na-
rození Františka Lagy v matrice Vracova. 
Píše se v něm, že jeho otec byl JAN (v dří-
vějších zápisech Johann) Laga, domkař 
z  Vracova, syn MATOUŠE Lagy,  pod-
sedníka z Velké Blatnice a jeho manželky 
MAJDALENY, rozené Martin Mikulka, 
podsedníka z Velké Blatnice. 

Pokračování matričních zápisů ro-
dinné linie LAGY z obce Vracov do okolí 
obce Blatnice nám komplikovala řada fak-
torů. V regionu Blatnice se jméno LAGA 
v  období let 1660 -1860 objevuje hned 
v  několika obcích: Velká Blatnice, Malá 
Blatnice (Blatnička), Ostrožská Lhota (Ka-
menná Lhota), Ostrožská Nová Ves (Nová 
Ves), Uherský Ostroh (Ostroh), Boršice 
(Borschitz) a  tehdy vyčleněné samostatné 

části Chylice, Ostrožské Předměstí, Kvači-
ce, Milokošť a další. Náročnost vyhledávání 
linie LAGA tedy vyplývá z  velké četnosti 
příjmení LAGA v  tomto regionu. Napří-
klad během let 1700 – 1850 je jenom v obci 
Blatnice a  Blatnička kolem 200 záznamů 
narození dětí s příjmením LAGA. K tomu 
se v matrikách často vyskytují chyby a ne-
jasnosti, dané mnoha faktory, nejčastěji 
nečitelnými zápisy, chybnými opisy, chybě-
jícími zápisy, které komplikují přesné do-
hledání linie do minulosti. Přesto se nám 
podařilo matričně dohledat osm generací 
linie LAGA do minulosti. Dohledaní za-
kladatelé rodu LAGA pochází z Ostrožské 
Lhoty (starší názvy: Lhotta – Kamenná 
Lhota – Ostro Lhota – Lhotha Ostroviensi).

V  Lánovém rejstříku z  let 1656/57 
a 1669/1679, kde je uveden soupis hospo-
dářů na území Moravy, je pro obec Ost-
rožská Lhota uvedeno, že Jan Laga (poz-
ději psáno Joannes) je řazen do čtvrtlání-
ků (Viertl Laner), tedy středních sedláků, 
vlastnících více než cca 4 ha půdy. Tito byli 
řazeni k vesnické lepší společnosti. V zápi-
su je uveden také předešlý hospodář (vor), 
zřejmě otec Jana Lagy – Jura (Jiří) Laga. 

Ještě jedna zajímavost z matričního vy-
hledávání. Týká se jmen. Kolem roku 1700 
nás překvapila v  regionu Blatnice nezvyklá 
příjmení, která byla odvozena ze slováckého 
nářečí: Báleš, Kalíšek, Kaluža, Kolúch, Ko-
tačka, Křápek, Malúšek, Míšek, Oškvarek, 
Skřidélka, Směja, Šufan, Telátko, Tvarůžek, 
Walášek, Zbahna, Žigla a další. Z nich větši-
na do dnešních dnů již vymizela. A příjmení 
Laga? Z evidence Ministerstva vnitra ČR vy-
plývá, že dnes v České republice žije pouze 
179 lidí s příjmením Laga.

Od pytláka k ochráncům přírody
Při hledání osudů členů rodiny Fran-

tiška Lagy nás hlavně zajímalo, zda se do-
zvíme něco o cestě jeho dcery Františky, 
která v roce 1912, ve svých 18 letech, od-

Tomáš Loprais a Kateřina
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jela odvážně do Ameriky hledat štěstí. Po-
dařilo se nám najít lodní lístek o  její cestě. 
Odjela z Vracova do Německa, do přímoř-
ského přístavu Brémy, kde nastoupila na loď  
jménem George Washington. V imigračním 
záznamu Ellis Island Foundation je uveden 
i  její otec – František Laga, cíl cesty uvádí 
Chicago, jede tam k  Františku Petrželovi. 
Z lodního záznamu lze také vyčíst, že nejela 
z Vracova sama. Je zde uvedena i další pasa-
žérka z Vracova – Austová Františka z č. 454. 

Z  dalších přístupných dokumentů 
z USA (Sčítání obyvatel r. 1930), je už vede-
ná jako Frances Pitelka a je zde provdána za 
Čecha – Františka Pitelku (Frank Pitelka), 
bydlí v Berwyn, Cook, Illinois, USA, a má tři 
děti se jmény: Frank Pitelka junior, George 
Pitelka a Charles Pitelka. Z údajů registra-
ce odvodů 1. světové války v USA – lze zjis-
tit, že Frank Pitelka je narozen 21. prosince 
1890, je štukatér, zaměstnán u fi rmy Joe Pi-
telka, narozen ve Slabsice, Bohemia, což je 
starší název pro Slabčice (Slabschitz) u Písku 
v Čechách. Můžeme také zjistit, že Františ-
ka Lagová-Pitelková zemřela 24. 1. 1981 ve 
věku 75 let a  je pochována na katolickém 
hřbitově v Cook County, státu Illinois.

mými americkými vědci v oblasti ekologie 
a ochrany přírody. Prožívali jsme překva-
pení za překvapením.

Platilo to zejména o  nejstarším syno-
vi Františky Lagové – Frankovi Pitelkovi 
juniorovi, který se stal věhlasným profe-
sorem zoologie na Kalifornské univerzitě 
(UC) v Berkeley. Jeho další vědecké aktivity 
v oblasti ochrany přírody a ekologie lze jen 
stěží vyjmenovat. Jen namátkou – byl pre-
zidentem Ornitologické společnosti Co-
oper, vědecký pracovník Arktické výzkum-
né laboratoře „Barrow“ na Aljašce, zástup-
ce ředitele v  Muzeu zoologie obratlovců 
atd. Vychoval řadu vědeckých pracovníků, 
z nichž mnozí jsou významnými osobnost-
mi ekologie v  USA. Působil v  redakčních 
radách mnoha časopisů, v řadě federálních 
vládních výborů USA, mimo jiné v Natio-
nal Science Foundation, US Atomic Energy 
Commission a  National Academy of Sci-
ences. Byl nositelem řady mezinárodních 
ocenění, v roce 1997 získal dokonce čestný 
doktorát z biologických věd na Masarykově 
univerzitě v Brně (viz foto níže). 

O profesoru Fr. Pitelkovi, který se na-
rodil v  roce 1916 a  zemřel v  roce 2003, 
jsme se hodně dozvěděli z publikovaného 
proslovu na jeho pohřbu. David Wake, 
profesor biologie na UC Berkeley o  něm 
řekl: „Frank Pitelka byl kultivovaný muž, 
byl nadšeným zastáncem umění a velkým 
milovníkem opery. Také byl hrdý na své čes-
ké dědictví. Jeho rodinné oslavy se konaly 
vždy v restauraci Berkeley, kde byl český ku-
chař, kterého Frank přátelsky vždy častoval 
nějakým veselým škádlením v češtině, které 
si pamatoval z dětství.“ 

Jeho žena, univerzitní profesorka Do-
rothy Riggs Pitelka, byla známá americká 
zooložka, výzkumnice rakoviny a průkop-
nice v aplikacích elektronové mikroskopie 
v zoologii a protistologii, prezidentka Me-
zinárodní společnosti protistologů.

S  překvapením jsme se dověděli, že 
také jeho tři děti – pravnuci Františka 
Lagy – jsou rovněž velmi vzdělaní, Louis 
F. Pitelka je ředitelem Appalachian Labo-

ratory of Maryland ve Frostburgu, Vince 
Pitelka, je profesorem keramiky, Appala-
chian Center for Craft , Tennessee Tech-
nological University, Cookeville; dcera 
Kazi Pitelka je hlavní koncertní violist-
kou opery v Los Angeles, v symfonickém 
orchestru Long Beach Symphony a  Los 
Angeles Master Chorale, hudebního cen-
tra a koncertní síně Walta Disneye v Los 
Angeles. Působí také v losangeleském na-
hrávacím fi lmovém studiu v  Hollywoo-
du. Nahrála hudbu k mnoha známým fi l-
mům, např. Th e Flintstones, Jumanji, Th e 
Matrix Revolutions, Th e Core, A  Good 
Day to Die Hard aj. Zvláště její jméno – 
Kazi – je neobvyklé, staročeské, a  je dů-
kazem vřelého vztahu jejího otce k rodné 
vlasti. Pro zajímavost: V ČR je v dnešní 
době toto jméno vzácné, přibývá jen ob-
čas jedno v roce, aktuálně je v ČR pouze 
kolem 20 jmen.

Po zjištění všech těchto údajů jsme si 
všimli i  kontaktních e-mailových adres 
na Louise, Vince a Kazi. Rozhodli jsme se 
jim napsat a připomenout jim jejich český 
a moravský původ. K našemu překvapení 
nám přišla obratem neuvěřitelná odpověď:

Milí přátelé, je nám příjemným pře-
kvapením, že můžeme spolu komunikovat. 
Právě před více než měsícem mě moje neteř 
Eva kontaktovala a zeptala se na rodinnou 
historii ze strany větve Pitelka-Laga. Z růz-
ných důvodů jsme o rodinách Pitelky nebo 
Lagy, než přišli do Ameriky, věděli jen velmi 
málo. Věděli jsme, že můj dědeček Pitelka 
pochází z Písku a že moje babička Lagová 
pochází někde od Brna. Moje neteř Eva 
právě dělala práci o své rodinné historii pro 
postgraduální studium. Všichni sourozenci 
– Louise, Vince a Kazi – jsme se radili spo-
jeni přes zoom a posteskli jsme si na nedo-
statek znalostí o české rodině. A pak krátce 
na to jsme dostali nádherné obrázky a in-
formace od Vás. Se svými sourozenci jsme 
velmi hrdí na naše české kořeny. To vše je 
fascinující – všechno, co nám můžete poslat 
a co nám pomůže přispět k pochopení naší 
rodinné historie. Kazi, Louis a  já (Vince) 
se o všechno zajímáme. Nejdůležitější jsou 
samozřejmě obrázky a informace o rodové 
linii, ale také nás velmi zajímají jakéko-
li informace o  místech, kde naši předkové 
žili a pracovali, vše je pro nás velmi cenné. 
Přál bych si, abychom Vám vše mohli někdy 
oplatit – abychom projevili vděčnost za vaši 
péči a štědrost.

Při dalším vyhledávání v  digitalizo-
vaných archivech USA jsme s  překvape-
ním objevili spoustu údajů o  potomcích 
Františka Lagy, žijících již v  Americe. 
Žasli jsme nad tím, že se Františkovo za-
ujetí přírodou a  láska k  ní přenesla pro-
střednictvím genů i  na jeho vnuka, syna 
Lagovy dcery Františky, ba dokonce i  na 
jeho pravnuka, kteří se stali světově zná-

Prof. Frank Pitelka
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A tak jsme poslali následně do Ameri-
ky přeložený článek o životě jejich dědečka 
– Františka Lagy, uveřejněném v minulém 
Zpravodaji a také řadu fotografi í z Masa-
rykovy univerzity při udělení čestného 
doktorátu 6. listopadu 1997. V záznamech 
stojí, že biolog Frank Alois Pitelka, z Ka-
lifornské univerzity v Berkeley – Spojené 
státy americké, obdržel čestnou vědeckou 
hodnost doctor honoris causa v oboru bio-
logické vědy na Přírodovědecké fakultě 
Masarykovy univerzity v Brně. Je zde zdů-
razněno, že Frank Pitelka svým dlouhodo-
bým výzkumem obratlovců mořské, po-
lární a tundrové fauny přispěl k záchraně 
řady živočišných druhů. Z Ameriky jsme 
obdrželi tuto odpověď:

Velice vám děkuji za další informace 
a  obrázky mého otce, který získal v  Brně 
čestný doktorát. Tento výlet do Brna byl 
velmi důležitou událostí na sklonku života 
mého otce. Zemřel v 87 letech v roce 2003, 
takže když se vydal na tuto cestu, bylo mu 
81 let. Proč tehdy nejel do Vracova? Myslím, 
že mohl mít pocit, že to bylo příliš dlouho, 
co byl v kontaktu s některým z jeho českých 
příbuzných. Myslím, že ve Vracově byl jen 
jednou, někdy v roce 1955. Můj otec byl na 
své české dědictví vždy velmi hrdý, ale čes-
kým jazykem mluvil jako dítě, asi v nářečí, 
nespisovně. Než tedy jel do Brna, rok studo-

val konverzační češtinu. Vím, že mu tehdy 
udělení čestného doktorátu přineslo velké 
uspokojení. Byl na něj velmi hrdý a byl to 
určitě jeden z vrcholů na konci jeho kariéry.

Malý dovětek
Následně jsme pátrali, zda někdo z do-

sud žijící rodiny sestry Františky Lagové 
– Rosiny Lagové (nyní rodina Kůrova) si 
nevzpomene na americkou návštěvu pana 
profesora ve Vracově někdy v padesátých 
letech.  František i Antonín Kůrovi si, teh-
dy jako malí kluci, přece jen vzpomněli na 
návštěvu nějakého profesora, který přijel 
do Vracova. A také na zaslané vzácné ba-
líčky od jejich příbuzných z  Ameriky, se 
žvýkačkami nebo oblečením. Dokonce za-
pátrali, a poskytli nám i našim americkým 
přátelům několik vzácných fotografi í, kte-
ré měli rodiče schovány z dopisů od svých 
amerických příbuzných.  

Na závěr našeho bádání nás čekalo 
ještě jedno překvapení. Ozval se nám další 
Lagův potomek, žijící v  Americe. Je jím 
Hynek Heřmanský, profesor elektrotech-
niky a ředitel Centra pro zpracování jazy-
ka a řeči (CLSP) na univerzite Johnse Hop-
kinse (Th e Johns Hopkins University). Již 
více než čtyři desetiletí patří mezi průko-
pníky v oblasti výzkumu lidského sluchu 
a řeči. Heřmanského výzkum se zaměřuje 
na detekci, identifi kaci, klasifi kaci, přenos 
a  rekonstrukci informací obsažených ve 

smyslových signálech a  má dalekosáhlé 
důsledky pro strojovou umělou inteli-
genci. Jeho hlavním zaměřením je použití 
metod inspirovaných biologií. Zabývá se 
aplikacemi modelu sluchového ústrojí 
při identifi kaci klíčových slov ve strojo-
vém rozpoznávání řeči, systémy pro roz-
poznávání řeči a řečníka pro mobilní tele-
fony a  extrakcí informace z  mozkových 
signálů.  Mezinárodní asociace pro komu-
nikaci řečí (ISCA) mu v roce 2013 udělila 
své nejvyšší ocenění za vědecké zásluhy. 
V roce 2020 získal cenu Jamese Flanagana 
Asociace elektrotechnického a  elektron-
ického inženýrství (IEEE), která se uděluje 
každoročně za celoživotní vědecké dílo. 
Je členem výzkumného týmu v  USA, ale 
působil i v mnoha dalších světových výz-
kumných institucích, např. na Tokijské 
univerzitě v Japonsku, v Německu či Švý-
carsku a  v  neposlední řadě na Vysokém 
učení technickém v  Brně. Přednáší po 
celém světě, letos předsedal prof. Heřman-
ský nejvýznamnější mezinárodní konfer-
enci v  oboru lidské řeči INTERSPEECH 
2021, která proběhla v Brně.

Hynek Heřmanský je pravnuk Fran-
tiška Lagy, z  linie jeho nejstaršího syna 
Václava Lagy, četnického důstojníka 
v Olomouci. Dosud o sobě tyto americké 
rodiny (Pitelkovi a  Heřmanští) nevědě-
li. Heřmanští napsali na základě našich 
informací jednomu z  Pitelků (Vincemu), 
protože zjistili, že bydlí „kousek“ od sebe: 
Pitelkovi v Severní Karolíně a oni v Mary-
landu. K  jejich údivu jim Vince hned 
odpověděl a  byl velmi mile překvapen. 
Nyní už o  sobě vědí a  vyslovili přání se 
v budoucnu setkat.

Při našem bádání jsme byli opět pře-
kvapeni, kde všude ve světě najdeme vý-
znamné osobnosti, které mají svým půvo-
dem kořeny ve Vracově. Věříme, že i Fran-
tišek Laga by byl na své potomky patřič-
ně hrdý. Možná, že se snad v brzké době 
všichni sejdou a  přijedou se podívat do 
našeho i svého Vracova. Tož vitajte a pote 
do sklepa na pohárek!

RNDr. Petr Kolek, Lubomír Kolek 
(Brno) a Zdeňka Goliášová (Vracov)

První srpnový víkend se vracovský 
Babetta salát team vydal do Třeboně. Da-
niel a František Fridrichovi, Milan Vávra 
a Aleš Gaspar na strojích Babetta, Radim 
Dubský, Jakub Domanský, Michael Frid-
rich a Jiří Hladík na strojích Jawa Pionýr 
a Ondřej Somr na ČZ 175. V pátek ráno 
byl sraz u radnice a vyrazili směr Třeboň, 

Vracovští motocestovatelé
do městečka Cep, kde měli zajištěno uby-
tování. Cesta se neobešla bez menších 
oprav. Po cca 12 hodinách dorazili do cíle. 
V sobotu ráno vyrazili do Českého Krum-
lova a  poznávali krásy jižních Čech. Při 
zpáteční cestě byla znát na strojích únava, 
což odnesl jeden zadřený motor na Ba-
bettě. Šikovný mechanik Daniel Fridrich 

motor začal u nákupního centra v provi-
zorních podmínkách opravovat, po úspěš-
né opravě mohli vyrazit směr třeboňské 
rybníky a zde se vykoupat. V neděli ráno 
je překvapil déšť, přesto v  7:00 vyrazili 
směr Vracov. Zpáteční cesta ubíhala rych-
leji, bez poruch, a proto jsme v 15:00 vítali 
kluky u radnice.
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Národní házená Vracov

Druhý srpnový víkend přesedli Jakub 
Domanský a  Radim Dubský na stroje 
Jawa 350, Ondřej Somr pokračoval na 
stroji ČZ 175 a  vydali se na ,,cestu ko-
lem ČR“.  V  plánu bylo urazit cca 2200 
km kolem hranic České republiky. V so-
botu ráno vyrazili směr Strážnice, kde se 
připojili kluci z  Uherskobrodska. Cesta 
proběhla bez větších oprav, kluky potka-
lo velmi horké, ale i  skoro zimní počasí 
a  občas i  déšť.  Poznali krásy a  zákoutí 
naší republiky a spoustu lidí, kteří vzpo-
mínali na československé stroje Jawa-ČZ. 
Cesta ubíhala rychle, průměrný denní 
nájezd činil cca 350 km. Po šesti dnech 
cestování jsme je opět vítali ve Vracově. 

Kluci jsou plní zážitků a uvidíme, kam 
se vydají příští rok. 

Martina Ostrčilová

ZE SPORTUZE SPORTU

Vracovským házenkářkám a házenkářům se na podzim roku 
2020 jejich oblastní soutěž rozjela, nicméně řádně dohrána ne-
byla. Dorostenkám po podzimu v tabulce patřila druhá příčka za 
Drakenem Brno (vzájemný zápas již sehrán nebyl) a starším žač-
kám patřila rovněž druhá příčka (prohra pouze s Humpolcem). 
Vlivem epidemie nebylo dostatečné množství herních termínů 
k  regulérnímu dohrání soutěže, a  tak řídící komise podzimní 
výsledky anulovala a  vyhlásila v  každé kategorii jeden kvalifi -
kační turnaj o  účast na Mistrovství a  Poháru České republiky. 
Dorostenky svou kvalifi kaci sehrály na hřišti Drakenu Brno, kde 
všechna svá utkání vyhrály a na Mistrovství je poslala výhra nad 
domácím družstvem o  jednu branku. Starší žačky sehrály svůj 
kvalifi kační turnaj v Humpolci, kde nestačily pouze na domácí 
družstvo a z druhého místa si tak vybojovaly postup na Pohár.

Mistrovství České republiky v kategorii dorostenek v Přeš-
ticích, pátek 27. až neděle 29. srpna

Přestože se Mistrovství odehrávalo v Přešticích, domácí druž-
stvo na tomto turnaji nestartovalo, neboť dle pravidel národní háze-
né, družstvo pořadatele nemá právo startovat na Mistrovství repub-
liky, pokud si toto právo nevybojuje, a tak místo domácích Přeštic se 
turnaje zúčastnil vítěz západočeské oblasti Sokol Tymákov.

Sokol Tymákov x TJ Sokol Vracov 16:13 (9:7)
V  prvním utkání (v  pátek a  v  tu chvíli ještě za krásného 

počasí) jsme nastoupili proti favoritovi celého turnaje. Ze za-
čátku utkání jsme drželi se soupeřem krok, především díky 
kapitánce Adéle Chlustinové, která za 4,5 minuty stihla na-
střílet 3 branky, poté bohužel vracovská kapitánka vlivem ne-
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moci nastupovala již jen sporadicky, což se výrazně projevilo 
v  útočném projevu našeho družstva. Do poločasu nám sou-
peř utekl na dvě branky. Ve druhé půli začal hon na stahová-
ní manka. Náskok jsme několikrát zvládli smáznout, bohužel 
vždy, když jsme se na soupeře dotáhli, soupeř znovu udeřil. 
V závěru utkání jsme se pokusili ještě zariskovat, kdy jsme šli 
do rychlé střelby a soupeře nechali volně střílet, nicméně ten-
to pokus již změnu stavu nepřinesl. Jak se později v průběhu 
turnaje ukázalo, toto utkání bylo nejhezčí z celého Mistroství 
a  paradoxně naše děvčata od pozorovatelů utkání obdržela 
více chvály než vítězný Tymákov.

TJ Sokol Vracov x TJ Chropyně 15:7 (6:2)
V druhém utkání (v sobotu ráno) jsme nastoupili v morav-

ském derby proti Chropyni. Jestliže bylo v pátek příjemně teplo, 
v sobotu se k nám počasí obrátilo zády, celou noc pršelo a ráno 
bylo velmi chladno, foukal studený vítr a  hřiště bylo podmá-
čené. Ideální podmínky k  rychlé házené tedy nepanovaly. Od 
počátku utkání naše družstvo diktovalo tempo hry, především 
naše obrana přiváděla soupeřovy útočnice do stavu zoufalství. 
První branku dokázal soupeř vsítit za stavu 6:0 pět minut před 
koncem poločasu a druhou branku proměnil až trestným ho-
dem po uplynutí první půle. Obraz hry plně neodpovídal po-
ločasovému stavu, většímu brankovému rozdílu zabránila naše 
mizerná střelba. Do druhého poločasu nastoupila komplet celá 
naše lavička náhradníků, ale ani tak soupeř nedokázal výraz-
něji změnit stav utkání. Po konci utkání jsme měli první body 
a zlepšenou náladu.

Sokol Dobruška x TJ Sokol Vracov 6:8 (4:5)
Ve třetím utkání (v sobotu dopoledne) nás čekala východo-

česká Dobruška, předem bylo jasné, že soupeř to nebude vů-
bec jednoduchý, neboť měl medailové ambice. Počasí se oproti 
předchozímu utkání ještě zhoršilo, a tak jsme na závěr prázd-
nin nasadili termo oblečení. Od prvních minut bylo jasné, 
že v tomto utkání mnoho branek padat nebude. Naše obrana 
soupeřky příliš do střeleckých šancí nepustila, zato na druhé 
straně hřiště pokračovalo naše střelecké trápení, kde jsme tre-
fovali všechno možné, jen ne prostor tří tyčí. Přestože v první 
půli padlo na obou stranách dohromady pouze devět branek, 
stav utkání se přeléval ze strany na stranu. Poločasové vedení 
o  jednu branku přineslo do našich řad zvýšenou nervozitu, 
a  to především v  obranné řadě, která si nemohla dovolit té-
měř řádnou chybu. Střelecká mizérie našich útočnic pokra-
čovala i ve druhé půli, a  tak se soupeři podařilo obrátit stav 
utkání ve svůj prospěch. Po oddechovém čase, který sloužil 
především k  uklidnění nervózních hráček, se nám podařilo 
vzápětí znovu překlopit stav utkání na svou stranu čtyři minu-
ty před koncem utkání. Soupeř svůj následný útok neproměnil 
a  my tak drželi míč v  útoku 3 minuty před koncem utkání. 
Z házenkářského hlediska je téměř nemožné celou tuto dobu 
strávit na útočné polovině, neboť rozhodčí s vysokou pravdě-
podobností sebere útočícímu družstvu míč za pasivní pojetí 
hry. Chytrou hrou jsme dokázali strávit v útoku celé dvě mi-
nuty po sérii několika střel s faulem a následným rozehraným 
trestným hodem. Minutu před koncem utkání si svůj odde-
chový čas vybral soupeř, který zjevně dostal pokyn přestat 
faulovat naše útočnice a  nechat je vystřelit. Záměr soupeře 
jsme ihned zachytili a nenechali se zlákat k ukvapené střelbě, 
z čehož logicky vyplynula zvednutá ruka rozhodčích signali-
zující pasivitu našeho družstva (v takové situaci zbývá útočí-
címu družstvu pouze pět přihrávek a poté musí střílet, jinak 
ztrácí míč). Útočnice nezpanikařily a po páté přihrávce, která 
vyšla na Anetu Kuchynkovou, šla tato hráčka do střelby, při 

které byla faulována, a rozhodčí 15 sekund před koncem utká-
ní nařídil pokutový hod. K zahrávání pokutového hodu, který 
se odehrál již po odpískaném konci utkání, se postavila sama 
faulovaná Kuchynková a v dovednostním souboji střelec proti 
brankáři již jen kosmeticky upravila naši výhru o dvě branky.

TJ Sokol Vracov x KNH Litvínov 13:9 (8:4)
Před třetím sobotním utkáním vzhledem k  vývoji turnaje 

bylo jasné, že v  tomto utkání se bude s  největší pravděpodob-
ností rozhodovat o držiteli stříbrných medailí. Soupeř před námi 
měl výhodu většího odpočinku, los k  nám byl totiž poměrně 
krutý, náš sobotní program byl zápas, zápas volna, zápas, zápas 
volna, zápas. Od utkání s Dobruškou se špatné počasí bez deště 
proměnilo opět v hustý déšť a vzhledem k tomu, že to bylo naše 
třetí sobotní utkání, obě sady dresů byly mokré a nastala Sofi i-
na volba vybrat tu méně mokrou sadu (což pro každou hráčku 
byla jiná sada dresu). Fyzických sil nám v  sobotu podvečer již 
příliš mnoho nezbývalo, ale odhodlání zvítězit bylo na hráčkách 
patrné. Největším strašákem na straně soupeře byla jejich bran-
kářka, která ve své brance neměla mnoho skulin kudy protlačit 
míč. Zápas se vlivem hustého deště stal nehratelným, oběma úto-
kům padal míč z  ruky, každá přihrávka byla riziko ztraceného 
míče. Že v tomto utkání opět mnoho branek nepadne, bylo jasné. 
Vstřelení branky na obou stranách bylo spíše náhodné než cíleně 
umístěné. Po patnácti minutách utkání jsme upustili od kombi-
načního pojetí hry, omezili množství přihrávek a  začali chodit 
výhradně do situací jedna na jednu. Díky této změně herního 
stylu se nám podařilo odskočit soupeři o tři branky. V závěru po-
ločasu jsme soupeře zlomili odhozenou střelou (padákem) Anety 
Kuchynkové z 15 metrů, která zapadla za špatně stojící brankář-
ku soupeře. Do druhého poločasu soupeř sice nastoupil se sna-
hou vývoj utkání otočit, nicméně naše obrana drama nedopustila 
a brzy se utkání již jen dohrávalo opět se zapojením všech hráček 
na lavičce.

TJ Sokol Bakov nad Jizerou x TJ Sokol Vracov 8:16 (3:8)
Do posledního utkání (v neděli dopoledne) jsme vstupovali 

s  jistými stříbrnými medailemi, ani soupeři by případná výhra 
na zlepšení pořadí v tabulce nestačila. Od začátku utkání dostaly 
příležitost méně vytěžované hráčky, které již mohly hrát bez stre-
su. Utkání bylo z obou stran pojato v přátelském duchu (Bakov 
je navíc náš spřátelený oddíl), a tak k žádnému dramatu v tomto 
utkání nedošlo.

Do turnaje jsme vstupovali s nemocnou kapitánkou Adélou 
Chlustinovou, zraněnou Adélou Dobešovou (hrála po 10 měsí-
cích léčby vykloubeného ramene), Anetou Lopraisovou, která 
ještě před měsícem ležela v nemocnici se slepým střevem a tre-
nérem s virózou, který taky část Mistrovství proležel.

Je velká škoda prvního utkání, které jsme svými chybami 
nedotáhli k vítěznému konci, o úspěchu celého Mistrovství však 
rozhodl zápas a především koncovka s Dobruškou, kde bylo vi-
dět, že děvčata již herně velmi vyspěla.

Před začátkem prázdnin jsme si věřili, že družstvo by mohlo 
zabojovat o některou z medailí (stříbro, bronz). Vzhledem k si-
tuaci, ve které se tým nacházel při odjezdu do Přeštic, nás opti-
mismus silně přecházel, děvčata se však jako vždy v nepříznivé 
situaci semkla a  odvezla si z  Přeštic senzační titul vicemistryň 
České republiky v kategorii dorostenek. Stříbrnou medaili v kate-
gorii dorostenek na Mistrovství republiky náš oddíl získal poprvé 
v historii oddílu (79 let).

Pokud půjde vše podle plánu a pandemie nás opět nezastaví, 
v červnu roku 2022 bychom rádi pořádali Mistrovství České re-
publiky dorostenek, kde bychom rádi zkusili vybojovat titul mi-
strů republiky.



strana 19Září 2021 Vracovský zpravodaj

Tabulka Mistrovství
Pořadí Družstvo Body Skóre

1. Sokol Tymákov 10 51:41 (+41)
2. TJ Sokol Vracov 8 65:46 (+19)
3. KNH Litvínov 6 56:55 (+1)
4. Sokol Dobruška 4 62:64 (-2)
5. TJ Sokol Bakov nad Jizerou 2 39:62 (-23)
6. TJ Chropyně 0 38:74 (-36)

Individuální ocenění:
1. nejlepší brankářka – Kateřina Slavíková
1. nejlepší obránkyně – Aneta Lopraisová
3. nejlepší obránkyně – Kateřina Salvová
3. nejlepší útočnice – Adéla Chlustinová
Nejužitečnější hračka družstva – Aneta Kuchynková

Pohár České republiky v kategorii st. žaček v Chropyni, pá-
tek 3. až neděle 5. září

Na Pohár jsme se kvalifi kovali zaslouženě, nicméně žádná 
očekávání jsme od tohoto turnaje neměli, s jistotou jsme počítali 
s  umístěním ve spodních patrech tabulky. Ne, že by snad naše 
děvčata neměla potřebnou kvalitu, ale skladba týmu byla velice 
nesourodá. Pouze jedna hráčka byla v posledním ročníku star-
šího žactva, naproti tomu část týmu tvořily mladší žačky (tři, 
z toho dvě v základní sestavě) a dvě děvčata, která začala s háze-
nou o prázdninách. Herní zkušenost tedy tentokrát nebyla naší 
silnou stránkou.

Sokol Tymákov x TJ Sokol Vracov 17:3 (7:1)
Stejně jako dorostenky i  starší žačky čekal v  prvním utkání 

favorit turnaje z Tymákova. Dle očekávaných předpokladů to byl 
jednoznačný zápas, bohužel až příliš jednoznačný, vsítit branku 
byl pro naše střelkyně obří problém, soupeř nám brzy utekl, a tak 
dostala šanci vyzkoušet si hru proti jednomu z nejlepších celků re-
publiky celá lavička. Vidina do dalších utkání však růžová nebyla.

TJ Sokol Vracov x TJ Sokol Kyšice 9:10 (6:5)
V sobotu ráno naše děvčata nastoupila proti druhému zápa-

dočeskému soupeři. Kyšice byly dle našich papírových předpo-
kladů hlavní kandidát na druhou příčku, a tak jsme si i od tohoto 
zápasu příliš neslibovali. Realita byla ovšem jiná, naše děvčata 
se vyspala mnohem lépe než v pátek (nejspíš je zmohla hodinu 
a půl trvající cesta vlakem) a jak se později ukázalo, soupeři styl 
naší obrany vůbec nevoněl. Hned z prvního útoku jsme inkaso-
vali branku a  vzpomínky na včerejší utkání začaly naskakovat. 
K překvapení všech se po úvodní brance náš tým zvedl k odporu. 
Po většinu poločasu jsme prohrávali o jednu branku, až v závěru 
první půle se nám překvapivě povedl stav utkání otočit na naši 
stranu. O poločase bylo na tvářích děvčat vidět, že sami sobě do-
statečně nevěří, že mohou zápas dotáhnout do vítězného konce. 
Ve druhé půli opět probíhal boj o každý míc, nicméně soupeři 
se povedlo stáhnout manko jedné branky. Minuty před koncem 
jsme drželi míč v útoku a přišel náš oddechový čas s pokyny udr-
žet míč za každou cenu a  vystřelit až na samém konci utkání. 
Bohužel půl minuty před koncem vinou špatné přihrávky a spor-
ného faulu jsme přišli o  míč a  Kyšice 10 sekund před koncem 
utkání jdou do vedení. Času už bylo málo, opět sporný faul v náš 
neprospěch v následném rychlém protiútoku a utkání končí pro-
hrou o jednu branku. Škoda, smůla, ale hlavně naše nezkušenost, 
konec utkání se dal a měl dohrát lépe, na neodpískané fauly to 
rozhodně nejde svádět. Pozitivní je, že jsme zjistili, že to jde a dá 
se hrát s každým.

TJ Sokol Svinov x TJ Sokol Vracov 8:12 (6:7)
Třetí utkání jsme sehráli se severomoravským Svinovem, kte-

rý do té doby měl slušně našlápnuto na bronzové medaile. Naše 
obrana dělala soupeři opět velké problémy. Celou první půli 
jsme vedli a  soupeř vždy úspěšně dotahoval. Znovu tu byl po-
ločas, znovu vedení o jednu branku a opět obavy, zda lze zápas 
dotáhnout do vítězného konce. Druhou polovinu jsme tentokrát 
zvládli mnohem lépe a soupeře do šancí příliš nepustili, ve druhé 
půli nám vsítil pouze dvě branky, zahrála si i lavička, a tak jsme 
až nečekaně hladce dokráčeli k prvním bodům. 

TJ Sokol Vracov x TJ Jiskra Raspenava 13:7 (7:4)
Naše výhra nad Svinovem pomohla k  cestě za bronzovými 

medailemi našemu dalšímu soupeři Raspenavě. Výškový rozdíl 
mezi našimi děvčaty a  soupeřkami byl tentokrát opravdu znač-
ný, nejvyšší útočnice soupeře byla o více než hlavu vyšší než naše 
hráčky. Výšková převaha soupeře však nešla znát a brzy jsme se 
ujali vedení, které do poločasového hvizdu představovalo rozdíl tří 
branek. Ve druhé půli se nám povedlo dát několik rychlých bra-
nek a utkání se pak již jen dohrávalo, opět jsme mohli na hřiště 
poslat kompletní lavičku. Stejně jako Svinov, tak i Raspenavu jsme 
připravili o šanci na medaili. Vývoj turnaje se otočil a my věděli, 
že o bronzovou placku budeme hrát poslední utkání s domácími.

KNH Spoje Praha x TJ Sokol Vracov 7:19 (2:12)
V neděli ráno nás čekaly Spoje Praha, ty se krčily v tu chví-

li na posledním místě tabulky bez jediného bodu. Žádné drama 
se nekonalo a již v první půli nastoupila do hry všechna mladší 
děvčata, která zvládla utkání bez větších problémů. S respektem 
k soupeři, tento zápas pro nás byl spíše rozcvičkou.

TJ Sokol Vracov x TJ Chropyně 20:7 (10:4)
Moravské derby s Chropyní bývá vždy velmi emotivní a vy-

pjaté, obzvláště, pokud se v  takovém utkání přímo rozhodu-
je o medailovém umístění. V neděli ráno na naše hráčky čekal 
„plný kotel“ domácích fanoušků s bubny a jinými fanouškovský-
mi hlučícími předměty. Soupeřky se na nás precizně připravovaly 
již v průběhu našeho utkání s Prahou. Bylo jasné, že toto utkání 
našim děvčatům nedá nic zadarmo, děvčata se však nezalekla 
a do utkání vletěla a byla to právě ona, kdo diktoval tempo a vý-
voj utkání. Do šancí jsme se dostávali až příliš jednoduše a rov-
něž se nám dařilo i střelecky. Za zmínku v prvním poločase stojí 
žlutá karta pro naši útočnici za faul při přerušení soupeřky, při 
které vytekly nervy domácí trenérce i fanouškům a velmi nevy-
bíravě a vulgárně pokřikovali po naší hráčce. Poločasový rozdíl 
soupeřky natolik rozhodil, že se k žádnému odporu ve druhé půli 
již nezmohly, a tak mohla do hry nastoupit opět naše střídají děv-
čata a užít si poslední minuty turnaje.
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FC Vracov
Letní soustředění mladších a  star-

ších žáků (8. 8. – 13. 8. 2021)
Jak se v  posledních letech stalo už 

tradicí, odjely týmy mladších a  star-
ších žáků na společné letní soustředě-
ní. Letošní soustředění se neslo v  duchu 
dvou velkých změn. Jednou z  nich byla 
účast kluků z obou fotbalových klubů, tj. 
z FC Vracov i z TJ Slovanu Bzenec. Druhá 
změna souvisela s tím, že letošní soustře-
dění se přesunulo z Koryčan do rekreační-
ho střediska Vápenky.

V  tomto rekreačním středisku jsme 
našli vše, co k takovému soustředění pat-
ří. K dispozici byla travnatá plocha, bazén 
i posilovna. Náš denní program obsahoval 

dvoufázový trénink a  také relaxační hry 
v bazénu. Vlastní tréninky byly směřovány 
ke zdokonalování fotbalových dovedností, 
ale i k utužení kolektivu.

Zpestřením fotbalové „dřiny“ bylo přá-
telské utkání proti týmu Hroznové Lhoty. 
V  tomto zápase hraném na 2x 35 minut 
na celé hřiště (tak, jak hrají starší žáci), 
nastoupili všichni kluci, co s námi byli na 
soustředění, bez ohledu na věkovou ka-
tegorii. Během tohoto utkání si trenérský 
štáb tvořený Jirkou Šafářem, Oldou Bábí-
kem a Leošem Fridrichem společně s On-
drou Okénkou vyzkoušel různé varianty 
a  kluci dostali možnost si zahrát na růz-
ných postech.

Další změnou byl odpolední výšlap na 
Velkou Javořinu, jejíž vrchol byl od našeho 
ubytování vzdálen asi 6 km, což v konečném 
součtu znamenalo 12 km výšlap během jed-
noho odpoledne. Během této vycházky se 
„peloton“ rozdělil na několik skupinek, kdy 
hlavní skupina „uprchlíků“ vedená Jirkou 
Šafářem byla v cíli asi s 20 minutovým ná-
skokem před hlavním polem.

Pokud bychom chtěli hodnotit letošní 
soustředění, tak jsou vidět pouze samá po-
zitiva, kluci nabrali „kondičku“, více se po-
znali a skamarádili a už teď se jeho účast-
níci z řad hráčů těší na jeho další ročník.

Za trenérský štáb
Leoš Fridrich

Před turnajem jsme boj o bronzovou medaili vůbec nečekali 
a vůbec nic tomu nenasvědčovalo ani po našem prvním utkání 
s Tymákovem, kdy jsme byli spíše všem pro smích. Od druhého 
utkání však nastoupil úplně jiný Vracov a postupně začal sbírat 
jeden bod za druhým. Veliká škoda, že nám utekl závěr s utká-
ním s Kyšicemi, neboť právě jedna branka nám chyběla k druhé-
mu místo. Nevadí! Bronzové medaile bereme všemi deseti!

Pořadí Družstvo Body Skóre
1. Sokol Tymákov 12 100:44 (+56)
2. TJ Sokol Kyšice 10 74:52 (+22)
3. TJ Sokol Vracov 8 76:56 (+20)
4. TJ Sokol Svinov 5 50:59 (-9)
5. TJ Chropyně 5 60:74 (-14)
6. TJ Jiskra Raspenava 2 52:73 (-21)
7. KNH Spoje Praha 0 41:95 (-54)

Individuální ocenění:
2. nejlepší střelec – Natálie Snášelová
2. nejlepší útočník – Natálie Snášelová
Nejužitečnější hráčka družstva – Carla 
Andrea Nejezchlebová
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